
 
 
 
 
 

REFERAT 
MØTE: Styringsgruppemøte – Verneplan Lofotodden NP 
 
Tid:  26.06.2013 
Sted:  Reine, Moskenes kommune 
Møteleder: Lillian Rasmussen  
Referent: Ingvild Gabrielsen/Ragnhild Redse Mjaaseth 
Tilstede: Lillian Rasmussen, Robert Walker, Brita Winstad Johnsen, Stein Iversen, 

Veronica Johansen, Kurt Atle Johansen, Egil Murud, Roar Høgsæt, 
Therese Ruud, Ragnhild Mjaaseth, Ingvild Gabrielsen. 

 
 
SAKSLISTE 
Sak nr Tema 
 1 Åpning 

Lillian åpnet møtet og ønsket velkommen. Ingen merknader til innkallingen. 
Referat fra møtet 27.2.2013 ble godkjent. 

 2 Innspill til oppstartsmeldinga 
Ragnhild gikk kort gjennom innkomne innspill til oppstartsmelding, og vår 
vurdering av de ulike innspillene. Saker som ble diskutert er gjengitt under: 
 
Referansegruppa: 

• Norsk Fiskeværsmuseum ønsker å ha en representant med i 
referansegruppa. 
 

Konklusjon: 
Da det er mange ulike museum i området besluttet styringsgruppa at Museum 
Nord gis mulighet til å utnevne en representant til referansegruppa. 
 
Prosess: 

• Flere innspill på prosessen som har vært, og hvorfor ikke grunneiere er 
blitt varslet tidligere.  

• Flere innspill på kort frist for å gi innspill til oppstartsmelding. 
• Flere innspill som går i mot planene om nasjonalpark. 

 
Lillian Rasmussen informerte om prosessen som har vært i Moskenes 
kommune. Saken er behandlet politisk flere ganger, og det har vært to 
folkemøter i forbindelse med det lokale forprosjektet.  
 
Konklusjon: 
Moskenes kommune gir Fylkesmannen informasjon om dato for folkemøter i 
forbindelse med forprosjektet, og sender over saksdokumenter som viser den 
politiske behandlingen. Dette legges ut på Fylkesmannens hjemmeside. 
 
Avgrensning av området: 

• Innspill fra Statens vegvesen på at grensa bør flyttes 50 meter unna E10.  
• Innspill på at grensa bør trekkes vestover ved Ågvatnet slik at kun den 

 



 
 

2 

innerste delen av vannet er med i en evt. nasjonalpark.  
• Innspill på at grensene bør trekkes unna drikkevannskildene på 

Fredvang.  
• Innspill fra Lofotkraft på at det bør være en buffersone på 100 meter 

rundt Trolldalsvatnet og Krokvatnet. De ønsker også at grensa trekkes 
utenom Kringeldalsvatn og Litlforsvatnet mtp. fremtidig kraftutbygging. 

• Flere innspill på at utredningsområdet bør utvides. 
 
Konklusjon: 
Styringsgruppa tar stilling til fastsetting av grensa når området er kartlagt, og 
brukerinteresser er blitt kjent. Endelig grense vil bli fastsatt gjennom en avveiing 
mellom brukerinteresser og verneverdier. Styringsgruppa ser det i 
utgangspunktet ikke som aktuelt å utvide grensene.  
 
Friluftsliv/slitasje: 

• Flere innspill på stor slitasje i områder som er mye brukt, her er det flere 
steder brede stier og mange opptråkka parti. Eks. langs Ågvatnet, 
Stuvdalen, Kvalvika og Einangen/Bunes. 

• Innspill på at det er behov for bedre toalettforhold ved Einangen/Bunes 
og at søppelhåndtering er et problem i noen områder. 
 

Lillian informerte om at det nyetablerte friluftsrådet i Lofoten skal jobbe med 
dette temaet.  
 
Fritidsbebyggelse/inngrep: 

• Innspill på at grunneiere ønsker å sette opp fritidsboliger på gamle tufter 
på Bunes, Tuv, Refsvika og Hell. 

• Et konkret innspill med ønske om å sette opp et nordlandshus fra Saltdal 
på Hell. 

• Innspill på at det kan være behov for oppføring av gjeterbuer i forbindelse 
med beitebruk i området. 
 

Roar informerte om at all bygging i en eventuell nasjonalpark må avklares 
gjennom verneprosessen. Det vil ikke bli gitt en generell åpning for oppføring av 
bygging på gamle tufter i en verneforskrift. Dersom det skal gis tillatelse til 
oppføring av bygninger på gamle tufter er det viktig å begrunne hvorfor man gjør 
dette slik at det ikke skapes presedens.  
 
Egil informerte om at kulturminnemyndighetene ikke nødvendigvis ser det som 
positivt for kulturmiljøet at det bygges opp hus på gamle tufter, selv om dette 
gjøres i tradisjonell stil. Kulturminner tas ofte bedre vare på ved å bevare tuftene, 
og kulturminnemyndighetene vil ikke uten videre gi sin støtte til dette. 
Lofotodden er rikt på kulturminner, både automatisk freda kulturminner og nyere 
tids kulturminner. Flere har nasjonal verdi og er sårbare. 
 
Konklusjon: 
Styringsgruppa tar nærmere stilling til innspillene etter at resultatene fra 
kartleggingene foreligger. Konkret innspill om oppføring av hus på Hell må 
besvares, dette følges opp av Moskenes kommune. 

 
 



 

 
Verdiskaping/kulturlandskap: 

• Flere innspill på at kulturlandskapet/beitelandskapet i området må 
ivaretas. Gjelder både tilrettelegging for beiting for å hindre gjengroing, 
og bevaring av kulturelementer som steingjerder og gamle veier. 

• Innspill på at store deler av området gror igjen med skog, i deler av 
området er det også plantet gran som sprer seg. 

• Innspill på at det må utvises en positiv holdning til næringsutvikling og 
verdiskaping i området. 

• Det må fokuseres på mulighetene som nasjonalpark kan skape i forhold 
til utvikling av lokalsamfunnet både med ny næring, natur- og 
kunnskapsturisme og mer attraktive bomiljø. Det er et eget 
verdiskapingsprogram for dette, der det vektlegges økonomisk, kulturell, 
sosial og miljømessig verdiskaping. Det vil være positivt å etablere et 
samarbeid mellom reiseliv, landbruk, nasjonalparkplaner, kulturminner 
m.m. Det er også viktig å få med grunneiere/etterkommere i prosessen.  
 

Roar informerte om at der verdiene i et verneområde er betinget av beitebruk 
kan forvaltningsmyndigheten bidra i dialogen mellom beitebrukere og grunneiere 
for å få etablert beite. Forvaltningsmyndigheten kan også bidra med økonomiske 
støtteordninger dersom det er behov for dette.  
 
Konklusjon: 
Styringsgruppa mener det er viktig å synliggjøre hva en nasjonalpark kan bety 
for verdiskaping og næringsutvikling i området. Styringsgruppa foreslår at det 
inviteres til et folkemøte der folk som har jobbet med verdiskaping rundt verna 
området kan informere om dette. Flere forslag på personer som kan være 
aktuelle: Andre Møller (ordfører Vega kommune), Gunn Elin Fedreheim 
(forskningsprosjekt om næringsutvikling i verna områder) og Liv Rasch 
Sørensen (næringsavdelingen, Nordland Fylkeskommune). Fylkesmannen 
følger opp dette.  

 
Kartlegging: 

• Innspill på behov for kartlegging av brukerinteresser, sopp og fugleliv. 
 
Vernebestemmelser: 

• Spørsmål om jakt, fiske, bærplukking, eggplukking og vedlikehold av 
hytter berøres av et vern. 

• Innspill på at det kan være behov for å regulere ferdsel i deler av 
området. 
 

Fylkesmannen oppdaterer oppsummeringen med innspill fra styringsgruppa og 
sender den ut til alle parter som har gitt innspill. 

 3 Lokalt arbeid med verneplanprosessen, bruk av skjønnsmidler 
Roar informerte om at tilsagnsbrev til kommunene vedrørende skjønnsmidler til 
lokal oppfølging av verneplanarbeidet, er sendt til kommunene. Lillian og Stein 
var ikke kjent med at brevet var mottatt, og hadde dermed ikke fått vurdert dette 
nærmere. 
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Konklusjon: 
Styringsgruppa var enig om at midlene bør brukes til å følge opp 
verneplanarbeidet lokalt, særlig knyttet opp mot informasjon og medvirkning. 
Kommunene følger opp dette. 
 

 4 Informasjonsarbeid  
Styringsgruppa er enig om at det er svært viktig å nå ut med informasjon om 
verneplanen og hvilke konsekvenser en nasjonalpark vil gi, til grunneiere, og 
berørte parter.  
 
Lillian informerte om at det er etablert en gruppe som kaller seg 
«innbyggerforening i Moskenes» som jobber mot etablering av nasjonalpark. 
Gruppa ble etablert på facebook-siden «Nei til Lofotodden nasjonalpark», der 
alle som er for etablering av nasjonalpark er ekskludert. 
 
Flere konkrete informasjonstiltak ble diskutert. 
 
Konklusjon: 

• Fylkesmannen og kommunene skal i fellesskap utarbeide en brosjyre 
med informasjon om hva en nasjonalpark vil bety for folk. Her må det gå 
frem hva som vil være tillatt, hva som ikke vil være tillatt, og eventuelt 
hva som kan bli regulert. Fylkesmannen lager utkast som suppleres av 
kommunene. 

• Fylkesmannen og kommunene skal i fellesskap utarbeide en 
informasjonsstrategi. Det er viktig å få avklart hva Fylkesmannen har 
ansvar for å informere om, hva kommunene må ta ansvar for å informere 
om, og hvilke saker som skal bestemmes av styringsgruppa.  

• Flere har bedt om at det blir avholdt et nytt folkemøte angående 
verneplanen. Styringsgruppa ønsker å imøtekomme dette, og vil 
arrangere et folkemøte i løpet av september. Foreløpig dato satt til 18. 
september. Møtet avholdes i Moskenes kommune. Et folkemøte i 
Flakstad i løpet av høsten vurderes på neste møte. 

• Styringsgruppa ønsker større fokus på hvilke muligheter en nasjonalpark 
vil gi, og vil invitere noen som har erfaring fra verdiskaping i 
verneområder til folkemøtet i september. 

 5 Referansegruppa 
Forslag til mandat for referansegruppa ble vedtatt: 
 
Referansegruppa skal bidra til en god prosess og ha en rådgivende funksjon 
overfor styringsgruppa. Gruppa skal ikke være en egen, selvstendig høringspart, 
men bør: 

• Foreslå tiltak for å sikre at ulike synspunkt og interesser som berører 
verneplanen synliggjøres på et tidlig stadium, samt bidra til at innspill og 
merknader til verneplanen blir vurdert seriøst. 

• Medvirke til å forebygge konflikter, og komme med forslag til løsninger 
der dette er mulig. 

• Bidra til at høringsdokumentet blir mest mulig informativt slik at 
høringspartene kan ta stilling til hvordan sine interesser blir berørt. I dette 
bør det også ligge at det skal være ei reell høring, der ikke de viktige 

 
 



 

avgjørelsene er tatt på forhånd. 
 
Første møte i referansegruppa holdes torsdag 19.september kl. 18 i Moskenes 
kommune. Fylkesmannen sender ut foreløpig invitasjon snarest mulig slik at det 
blir mulig for eventuelle tilreisende å delta. Saksliste med vedlegg vil ettersendes 
etter sommeren. Styringsgruppa vil delta på møtet. 

 6 Kartlegginger som skal gjennomføres i 2013 
Ingvild orienterte om kartlegginger som skal foregå i løpet av 2013. 
Styringsgruppa tar dette til orientering. 

7 Fremdriftsplan 
Styringsgruppa godkjente fremdriftsplanen. Møtedatoer høsten 2013 settes inn, 
se vedlegg.  

8 Møteplan styringsgruppa 2013 
Neste møte i styringsgruppa torsdag 19.september kl. 10.30 på Reine.  
Møtet i november blir onsdag 20.november kl. 10 på Ramberg. 

9 Eventuelt 
Lillian informerte om spørsmål hun har fått angående verneplanprosessen i 
kommunestyrets spørretime. Skriftlig svar på spørsmålet følger protokoll fra 
møtet. 
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